
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana prostřednictvím MS Teams 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 22. března 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D.; Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; 
doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; PhDr. Adam Horálek, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. 
Miroslav Kouba, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Mgr. 
Kamila Pacovská, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; 
Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; Mgr. Lucie 
Valentinová  
 
Omluveni: 
doc. Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová 
 
 
1. Dotazy vedoucích kateder 
 
Dr. Roebuck – testování zaměstnanců – má VK evidovat výsledky testování?  
a) Z vedení UPa nejsou žádné závazné pokyny. Ostatní VK se k tomuto bodu vyjádřili. Po 
diskuzi vyplynulo: jednalo by se o další administrativní zátěž, VK nemusí vést evidenci 
testovaných zaměstnanců, zvláště když většina AP na fakultu nyní nedochází a využívá 
práci z domova. Kdo by evidenci přesto vést chtěl, nechť si nechává od svých podřízených 
posílat okamžitě kopii potvrzení (ideálně ať to ofotí telefonem a pošlou VK). 
 
P. děkan – během dnešního dne bude vydáno nové Opatření č. 4, kde budou aktualizovány 
pokyny k provozu na FF (P. S. Publikováno odpoledne 22. 3., je to dostupné na webu). 
 
b) Vyjádřila nespokojenost s platovým ohodnocením zaměstnanců v kategorii asistent či 
odborný asistent, po nichž se navíc vyžaduje jistá publikační činnost. Obdržela kvůli tomu 
dvě výpovědi na katedře. 
 
P. děkan – UPa plánuje navýšení tarifů. Pokud bude schválen na AS UPa dne 27. 4. nový 
Vnitřní mzdový předpis, budou od 1. 5. navýšeny tarify o 4,1 – 5,6 % (navýšení A 1.300,-; OA 
1.600,-; doc. 2.000,-; prof. 2.600,-). Ani tak však nebude v některých třídách dosaženo tzv. 
zaručené mzdy – fakulta to bude dorovnávat pomocí OsOh z vlastních zdrojů. 
 
Dále vedení FF připravuje směrnici o pedagogické a jiné činnosti, ze které vzejde další 
ohodnocení a odměnění zaměstnanců. Během dubna by měla být připravena k nahlédnutí 
a k diskusi na kolegiu a senátu. 
 
Dr. Beníšková – Erasmus pro studenty – zda je možné dodatečné přihlášení po termínu? 
 
Doc. Hejduk – doporučuje oslovit ORMV, zda je možné, aby se studenti dohlásili. Nebo je 
možné vyčkat na vypsání druhého kola, jež určitě proběhne. 
 
Dr. Grygar – jaké strategie bude FF volit v otázce počtu studentů na jednotlivých oborech? 
 
P. děkan – na fakultě máme zaručený příjem z dotace na studenty (tzv. FIX), který se ale 
nemůže příliš odchýlit od zafixovaného stavu počtu studentů (= stav z roku 2017), protože 
jinak přijde poměrně vysoká sankce. Principiálně: Pokud na nějaký obor bude méně 
uchazečů, lze dorovnat na jiném oboru. Pokud bude zájem o obory, na nichž dříve nebylo 
tolik studentů, provedeme tam navýšení počtu přijímaných a naopak mírně snížíme počty 
přijímaných na oborech, kam se tradičně hlásí hodně uchazečů a kde pak dochází k přílišné 
výukové zátěži AP. Podrobněji vše budeme řešit po uzávěrce přihlášek, která je 20. 4. VK 
budou informováni. 
 



2. Informace děkana 
 
2/1 Rozpočet – první informace o výši vědeckých peněz by měly být do konce března 
(schůzka děkanů s rektorem proběhne 29. 3.). Konkrétní částka zatím není známa. 
Známe ale ministerský vzorec na rozdělení vědeckých peněz: 

a) tzv. stabilizační část. Jedná se o průměr ze tří sum (letos 85 % DKRVO 2018 + dtto 
2019 + dtto 2020 a to vše děleno třemi). 

b) zbytek se bude počítat podle známek za naše výsledky v jednotlivých fordech 
v hodnocení vědy M17+ v M1 a M2, jež se porovnávají s nejlepším výsledkem 
v daném fordu v republice, zohlední se navíc hodnocení FF v M3. Každý ford na UPa 
dostane známku – čím lepší známka bude a čím více se na té známce budou podílet 
výsledky z naší fakulty, tím lepší finance dostaneme. 

 
2/2 Distanční výuka – oficiálně přišlo na UPa povolení využívat i nadále (až do 30. 9. 2021) 
§ 95 VŠ zákona, který povoluje distanční výuku, distanční zkoušení a další nástroje pro 
krizové časy. 
 
2/3 Vědecká rada FF – nyní probíhá formou per rollam. Bylo třeba schválit změny (změna 
garanta dobíhajícího SP SSEU, změna garanta předmětu AJOP a NJOP, změna garanta 
předmětu AFIL a UČAJ). 
 
Dále byl zaslán na VK požadavek na dodání materiálů na řádné zasedání VR FF, které 
proběhne online dne 28. 4. (na programu bude mj. jmenování komise k řízení ke jmenování 
profesorem historika doc. Pavla Himla z FHS UK, který by na naší fakultě rád získal 
profesuru). 
 
2/4 Očkování – se nás netýká, nejsme učitelé, ale akademičtí pracovníci. 
 
 
3. Informace proděkanky Reimannové 
 
3/1 Ukazatel studijní úspěšnosti – odhad 31 % vyloučených studentů po ZS 1. ročníku za 
nezískání požadovaného množství kreditů (15). Garanti mohou získat konkrétní informace 
přes VERSO (MIS), návod jim byl zaslán mailem. 
 
3/2 Předmětová anketa ve Stagu – k hodnocení kvality výuky za ZS 2020/2021 se VK vyjádří 
do 15. 4., dále do tohoto termínu pošlou případné další podněty a připomínky k této anketě 
(irena.reimannova@upce.cz). 
 
 
4. Informace proděkana Hejduka 
 
4/1 Sedm studentů z Běloruska se uchází o studium na FF. Pokud budou přijati, měli by 
získat stipendium z MŠMT. Je možné, že VK budou mailem osloveni těmito studenty, 
prosíme tedy o vstřícnou komunikaci s nimi. 
 
4/2 Žádosti o mobility na rektorátní výzvu podali čtyři studenti, a to z KSKA, ÚHV a KFR. 
 
4/3 Prosím všechny katedry a ústav o pravidelné zapisování mobilit všech cizinců, kteří 
k nám přijedou nebo se distančně účastní akcí na naší univerzitě (včetně Slováků): 
Mezinárodní mobility zaměstnanců - příjezdy na UPa | Univerzita Pardubice (upce.cz) 
 
4/4 Evaluace výuky – prosíme katedry, aby reagovaly na komentáře a připomínky 
studentů (hodnocení: 0 nejhorší – 5 nejlepší). 
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5. Informace proděkanky Bubíkové 
 
5/1 GAČR – posunutí termínu podávání grantů GAČR (ve stavu DRAFT) na FF na 15. 4. 
2021 do 12 hod. 
 
5/2 Letošní sběr RIV – proběhla finalizace. 
Kvalitativní příznaky: na katedrách zkontrolujte přidělené kvalitativní příznaky a seznam 
výstupů s příznaky NS a Ex za rok 2020 zašle VK proděkance do 30. 3., řádné zdůvodnění 
jednotlivých přidělených příznaků pak stačí do 19. 4. 
 
5/3 RUV – zadáno několik výstupů (Gańczarczyk, Durňak, Andrš, Boukal – odesláno 
k certifikaci); jeden nebylo možno dokončit – napříště nutno předem informovat proděkanku, 
jak o to bylo žádáno na lednovém kolegiu, aby se nedostatky v zadání výstupu včas 
odstranily.  
 
5/4 Aplikace na intranetu – zobrazuje informace o zařazení časopisů v podoborech FORDů 
1-5 do příslušných kvartilů (Q1 až Q4). Vše vychází z hodnocení H19 v rámci Modulu 2 
(M17+). 
Informace o časopisech podle jejich oborové příslušnosti - H19 | Univerzita Pardubice 
(upce.cz) 
Pro úplnost odkaz i na starší aplikace vytvořené na základě H17 a H18. 
H17: Informace o časopisech podle jejich oborové příslušnosti - H17 | Univerzita Pardubice 
(upce.cz) 
H18: Informace o časopisech podle jejich oborové příslušnosti - H18 | Univerzita Pardubice 
(upce.cz) 
(Informace o časopisech v rámci FORD 6 jsou dostupné pouze z hodnocení H18. V rámci 
hodnocení H19 nebylo zveřejněno.) 
 
5/5 Seminář Horizon – pokud má někdo zájem o bližší informace ohledně Marie Skłodowska-
Curie – Postdoctoral Fellowships, může je zodpovědět dr. Pacovská z KFR. 
 
 
6. Informace proděkana Říhy 
 
6/1 Interní rozvojové granty:  
Interní rozvojový fond 2021 – na základě podnětů z kateder byl k 10. 3. předložen 
celofakultní projekt; minulý týden rektorátem schválen v plném rozsahu, všichni řešitelé 
z kateder mohou počítat s finanční podporou svých aktivit v původně nastavené výši; tento 
týden upřesníme podobu výstupů/indikátorů a rozešleme všem řešitelům (zajistí Ivo Říha). 
 
6/2 Propagace: 
• Ing. Pražák: ve spolupráci s Mgr. Lenkou Čermákovou (OPPV) se nám podařilo natočit 
dlouho odkládané propagační video naší fakulty. Po místech FF provází studentka Tereza 
Houžvičková (1. roč. NMgr. Anglická filologie) a student Ivan Makovič (1. roč. bc. Filosofie). 
Video bylo oficiálně představeno v pátek 19. března na Esportovém derby s UHK. Pro 
fakultní účely bylo zveřejněno v pondělí 22. března 2021. Video je k dispozici 
zde: https://youtu.be/PEdHpNb_2Us 
 
• akce FFakulta@na dosah – probíhala od 8. do 11. 3. 2021, děkujeme všem zúčastněným 
ze všech kateder; druhý termín v úspornějším, jednodenním formátu proběhne 7. 4. 2021. 
 
6/3 Výroční zpráva o činnosti FF UPa v roce 2020 – kromě fakultní VZOČ shromažďujeme 
také podklady pro univerzitní VZOČ; na rektorát musíme dodat do pátku 26. 3. 2021 
(zajišťuje Ivo Říha; předem děkuje vedoucím kateder za případnou spolupráci – dodání 
potřebných údajů). 
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6/4 Vnitřní provoz fakulty (opatření k přítomnosti zaměstnanců na FF UPa v době pandemie 
COVID-19) – zpřesňující informace k testování zaměstnanců (ing. Kovářová dle údajů 
z rektorátu): 
 

1. Antigenní test NENÍ možno provést v těchto případech: 
 pokud mezi 2 testy není interval minimálně 3 dny (nezáleží, v kterých odběrových 

místech byl test absolvován, tj. jestliže jsem byl včera na testu u praktického lékaře, 
nemohu zítra jít na test do auly); 

 pokud od prvního pozitivního RT-PCR testu na přítomnost viru SARS-CoV-2 nebo 
POC antigenního testu na přítomnost antigenu viru SARS-CoV-2 neuplynulo více než 
90 dní; 

 pokud má zaměstnanec vystavený certifikát Ministerstva zdravotnictví ČR 
o provedeném očkování proti onemocnění COVID-19, a od aplikace druhé dávky 
očkovací látky v případě dvoudávkového schématu podle souhrnu údajů o léčivém 
přípravku (dále jen „SPC“) uplynulo nejméně 14 dní, nebo od aplikace první dávky 
očkovací látky v případě jednodávkového schématu podle SPC uplynulo nejméně 14 
dnů; 

 pokud má příznaky onemocnění COVID-19; 
 pokud se jedná o zahraničního zaměstnance nebo studenta, který není účastníkem 

veřejného zdravotního pojištění v ČR a zároveň nebylo dojednáno s tajemnicí, že 
náklady na test hradí fakulta. 

  
2. Nově je v odůvodněných případech možné testovat odběrem ze slin místo z nosu. 

Tento typ odběru bude umožněn pouze lidem, kteří se na místě PROKÁŽÍ 
LÉKAŘSKÝM POTVRZENÍM, ze kterého je zřejmé, že odběr z nosu není možný. 
Žádný jiný důvod pro odběr ze slin není akceptovatelný. 

 
7. Různé 
 
P. děkan – Pardubický podnikatelský inkubátor (P-PINK) – nabídka spolupráce např. 
v případě TAČR. Pro ZS nabízí kurz Základy podnikání, který už od loňska na UPa běží. 
Doporučte to zájemcům na katedrách. 
 
Mgr. Keplová – zasedání AS se může uskutečnit 12. dubna (pokud budou materiály 
k projednání – ty případně posílat do čtvrtku 1. 4.). 
 
Dr. Horálek – zda se již něco ví o TAČR? Zatím ne, informace mají být do konce března. 
 
Zda by bylo možné zasílat hromadné maily přímo na pracovníky (aby VK nemusel 
přeposílat). VK, který o to má zájem, pošle děkanovi seznam kontaktních mailů za katedru.  
 
Problém s metodikou financování – dr. Horálek: v případě, kdy zaměstnanec UPa uzavře 
dohodu o provedení práce/služby s jinou institucí sám za sebe, je na tom finančně lépe, než 
když je smlouva uzavřena prostřednictvím UPa. V případě, že je zaměstnanec součástí 
smlouvy UPa/instituce, strhávají se mu i režie. O této problematice p. děkan nevěděl. Prosí 
dr. Horálka o zaslání konkrétních informací, poté bude řešit s p. tajemnicí.  
 
Podpora ČT – iniciovat dopis z akademické půdy k současné situaci okolo Rady České 
televize. Dr. Horálek dodá dopis k vyjádření AS FF. Pokud AS FF bude ztotožněn, rozešle 
otevřený dopis na ostatní akademické senáty filozofických fakult.  
 
 
Další kolegium se uskuteční 12. dubna od 10 h.  
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                       
V Pardubicích 23. 3. 2021                                                                       děkan 
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